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Kompetence: Kultur-, Fritids- og Turismeudvalget 
  
Beslutningstema 
Udvalget får en orientering om evalueringen af aftalerne mellem de selvejende haller og Slagelse Kommune. 
  
Baggrund 
Efter anmodning fra A har administrationen gennemført en simpel spørgeskemaundersøgelse blandt de selvejende 
haller, som kommunen køber tider af. Hallerne svarede således: 
  
  
Spørgsmål 1: 
Er aftalen om køb af tider i hallen klar og forståelig for bestyrelsen? 

  
Vurdering: Kun bestyrelsen i Dalmosehallen mener, at aftalerne er uforståelige. De resterende haller mener, at de er 
nogenlunde til helt forståelige.  
Administrationen kan tilføje, at der er afholdt 3-4 møder med bestyrelsen fra Dalmosehallen, hvor man har 
gennemgået opbygningen i modellen. Administrationen er naturligvis fortsat villig til at afholde yderligere afklarende 
møder.  
  
  
Spørgsmål 2: 
Har aftalen givet mindre eller mere bureaukrati for bestyrelse og ansatte i forhold til tidligere? 

  Ja, helt 
forståelig 

Ja, 
næsten 
helt 
forståelig 

Nogenlunde 
forståelig 

Nej, lidt  
uforståelig 

Nej, helt  
uforståelig 

Dalmosehallen         X 

Vesthallen   X       

Slagelse 
Hallen 

    X     

Agersøhallen   X       

Stillinge Hallen X         

Sørbyhallen   X       

Skælskørhallen Ej svaret på spørgeskema 

  Meget 
mindre  
bureaukrati 

Lidt 
mindre 
bureaukrati 

Nogenlunde 
det 
samme 
som 
tidligere 

Lidt 
mere 
bureaukrati 

Meget 
mere 
bureaukrati 

Dalmosehallen         X 

Vesthallen       X   

Slagelse 
Hallen 

        X 

Agersøhallen     X     



  
Vurdering: Alle haller mener, at aftalerne har givet mere eller cirka det samme bureaukrati som tidligere aftaler. 
Nogle af hallerne har givet årsagen, at det er nye aftaler, som kræver tilvænning i overgangsperioden. 
 
Det er desuden svært at forestille sig, at man kan have mindre kontakt med hinanden, da hallerne i princippet kan 
nøjes med to henvendelser til Center for Kultur, Fritid og Borgerservice om året - en hvor de indsender deres 
regnskab, og en hvor de indsender deres tilbagekøb. Alle henvendelser skal de i princippet overlade til Center for 
Kultur, Fritid og Borgerservice, som jo har købt 100 % af tiden i hallen og derfor har anvisningsretten.  
  
Spørgsmål 3: 
Har aftalen indfriet de forventninger, som bestyrelsen havde til den? 

  
Vurdering: Spørgsmålet deler hallerne. Tre af hallerne har fået alle eller de fleste af deres forventninger indfriet. To 
haller har enten slet ikke eller kun fået få forventninger indfriet. 
Administrationen har besvaret Slagelse Hallens kritik vedrørende manglende indflydelse. Hallerne udpegede selv tre 
repræsentanter til arbejdsgruppen. Disse repræsentanter skulle selvfølgelig arbejde på mandat af alle haller men 
også melde tilbage til de resterende haller.  
  
Spørgsmål 4: 
Er bestyrelsen generelt tilfreds med aftalen om køb af tider i hallen? 

  

Stillinge Hallen       X   

Sørbyhallen     X     

Skælskørhallen Ej svaret på spørgeskema 

  Ja, de 
er 
indfriet 

Ja, de 
fleste er 
indfriet 

Havde 
ikke de 
store 
forventninger 

Nej, en 
del er 
ikke 
indfriet 

Nej, slet 
ikke 
indfriet 

Dalmosehallen         X 

Vesthallen   X       

Slagelse 
Hallen 

      X   

Agersøhallen   X       

Stillinge Hallen X         

Sørbyhallen   X       

Skælskørhallen Ej svaret på spørgeskema 

  Ja, 
meget 
tilfreds 

Ja, stort 
set tilfreds 

Nogenlunde 
tilfreds 

Nej, 
utilfreds 
med 
dele af 
aftalen 

Nej, slet 
ikke 
tilfreds 
med 
aftalen 

Dalmosehallen         X 

Vesthallen   X       

Slagelse 
Hallen 

    X     

Agersøhallen X         

Stillinge Hallen X         

Sørbyhallen X         

Skælskørhallen Ej svaret på spørgeskema 



  
Vurdering: Fire ud af fem besvarelser er nogenlunde til meget tilfredse. Dalmosehallen er den eneste hal, som slet 
ikke er tilfreds. 
  
Administrationen kan desuden oplyse, at der er afholdt møde i arbejdsgruppen. Formålet med mødet var at finde en 
hensigt med de midler, som hallerne bliver fratrukket, når de tilbagekøber tider. Arbejdsgruppen (undtagen 
repræsentant fra Dalmosehallen, som administrationen ikke har hørt fra) samt to repræsentanter fra Fritid deltog i 
mødet. Sammen fandt man følgende hensigt med midlerne: 
  
Midlerne anvendes til udvikling af de selvejende haller, herunder personale, bestyrelser samt faciliteter. Der 
etableres to årlige ansøgningsfrister (den 1/3 og 1/9). Herefter vurderes ansøgningerne af bedømmelsesudvalget i 
den efterfølgende måned, og svar gives til ansøgerne umiddelbart bagefter. Der kan søges af alle syv selvejende 
haller, såfremt disse har opgivet tal vedrørende tilbagekøb af timer. 
 
Bedømmelsesudvalget skal bestå af max tre medlemmer fra tre forskellige selvejende haller samt en ansat fra 
Fritidsafdelingen. Det tilsigtes, at både en halinspektør og et bestyrelsesmedlem er repræsenteret. Den nuværende 
arbejdsgruppe indkalder til et møde, hvor medlemmer til udvalget udpeges. 
  
Tilbagekøbet i 2014 beløber sig til kr. 73.393, eksklusiv Dalmosehallens tilbagekøb, da denne hal ikke har indleveret 
tal/data. 
  
Retligt grundlag 
Ingen bemærkninger 
  
Handlemuligheder 
Ingen bemærkninger 
  
Vurdering 
Administrationen vurderer, at udvalget bør tage orienteringen til efterretning 
  
Økonomiske og personalemæssige konsekvenser 
Ingen bemærkninger 
  
  
Konsekvenser for andre udvalg 
Ingen bemærkninger 
  
Indstilling 
Centerchefen for Kultur, Fritid og Borgerservice indstiller, 
  
1.    at Kultur-, Fritids- og Turismeudvalget tager evalueringen til efterretning. 
  
  
Bilag 

  
  
  

  
Beslutning i Kultur-, Fritids- og Turismeudvalget den 2. marts 2015: 
Fraværende:  ingen 
  

330-2015-84873 Samtlige svar fra selvejende haller 2015 

330-2015-90160 Tidligere behandlet sag 



  
Til efterretning. 
  
Kultur-, Fritids- og Turismeudvalget anmoder om et notat som opfølgning på de fremsendte 
evalueringsskemaer og det fremsendte materiale fra Dalmosehallen. 


